
Hvad er det for noget at lukke 12 Folkehuse ud af 37 i Aarhus kommune? 
 
Det ved jeg ikke. I hvert fald ser det ud, som en forringelse af mange ældres levevis. 
 
Det værste er, at vi ikke ved, hvad der skal ske med de huse man påtænker at lukke. 
 
Som det er nu rundt om på de forskellige Folkehuse er der mange mange frivillige, der hjælper til med alting 
f. eks.: 
 
At køre ture, 
At holde fester, herunder at sørge for indkøb af mad og drikke, dække borde, oprydning og opvask, At 
arrangere underholdning med sang og musik, At holde et månedlig møde, At feje blade og andet ( der er 
kun besøg af gartner to gange om året, dog bliver der slået græs oftere ) At hjælpe beboerne med praktiske 
ting og meget andet. 
 
Vi er 8 personer i brugerrådet på Folkehuset Dalgas og vi har beregnet, at vi samlet bruger omkring 2.000 
timer årligt til at gøre livet lidt mere spændende for beboerne. 
 
Ifølge det nye forslag skal der være 5 Fyrtårne af de tilbageblevne Folkehuse, men hvad er det? Ingen ved 
det tilsyneladende. 
Når man spørger beboerne i de forskellige Folkehuse, er der ikke mange der vil tage fra deres eget Folkehus 
og til et Fyrtårn for at spise, blive underholdt eller hvad ved jeg. Hvis tanken er, at det er på Fyrtårnene det 
meste skal foregå, er det meget meget forfejlet. 
Beboerne vil allerhelst blive under deres kendte rammer og hvad med transport til og fra Fyrtårnene? Det 
kommer ikke til at ske. 
Næh, en kop kaffe eller et glas vin under hjemlige forhold og hygge med kendte mennesker, det er hvad 
man vil. 
 
12 Folkehuse må ikke komme i spil for at spare et par millioner. Det er en ommer. 
 
 


